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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, innovációért és technológiáért 
felelős miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Balaferm Kft harmadszor. Az elkövetett 
szabálytalanságok okán pontosan mekkora visszakövetelést írtak elő? Tettek-e, vagy tesznek-e
lépéseket az elkövetők büntetőjogi felelősségrevonása érdekében?" 

Tisztelt Miniszter úr!

A Miniszterelnök úr helyett válaszoló Schanda Tamás parlamenti és stratégiai államtitkár 
K/14785/1. szám alatt megküldött válaszát köszönettel megkaptam.

A tényvázlat szerint a 2012.08.03-án alapított Balaferm Kft 2013. 02.28-án kelt támogatási 
döntésekkel 79.221.330 Forint, illetve 93.985.115 vissza nem térítendő támogatásban részesült. Alig
pár hónappal később, 2013.06.26-án újabb 10.000.000.- Forint, ugyancsak vissza nem térítendő 
támogatásról döntöttek a társaság javára. Ennek ellenére a szóban forgó gazdálkodó szervezet üzemi
eredménye minden egyes esztendőben – a mai napig – negatív. Ha ez nem lenne elegendő, volt 
olyan időszak, amikor a bíróság törvényességi felügyeleti eljárást kezdeményezett a társaság ellen, 
mivel törzstőkéje (jegyzett tőkéje) nem érte el a 3 millió forintot.

Schanda Tamás államtitkár úr 2021. február 15-én kelt válaszában arról adott számot, hogy a mind a
GOP-121-12/B-2012-0015, mind pedig a GOP-1.1.1-11-2012-0434 sz. pályázatokkal kapcsolatosan
szabálytalanság megállapításával zárultak le a szabálytalansági eljárások.

Korábbi, 2017. március 20-án K/14506 sz. alatt feltett írásbeli kérdésem és a Miniszterelnök Úr 
nevében válaszoló Tállai András Parlamenti és Adóügyekért felelős helyettes államtitkár leírásából 
tudjuk, hogy a szabálytalansági eljárások már akkor, tehát 2017. márciusában folyamatban voltak.

Kérdezem tehát az alábbiakat, részben ismételve előzőleg megfogalmazott kérdéseimet, ugyanis 
azokra az államtitkár úr nem adott feleletet.



Pontosan mikor indultak és mikor zárultak le a szabálytalansági eljárások?

Pontosan mekkora összeg visszakövetelését írták elő?

Milyen intézkedéseket tettek mindeddig a szóban forgó összegek megtérülése érdekében?

Amennyiben a felelős személyek a visszafizetésre önszántukból nem hajlandóak úgy tettek-e, vagy 
tesznek-e lépéseket a büntetőjogi felelősségrevonásuk érdekében, költségvetési csalás bűntettének 
elkövetése miatt?

A szóban forgó pályázati kiírások költségvetésével azóta már el kellett számolni az Unió 
finanszírozási rendszerében. A szóban forgó projektek szabálytalansága okán került-e sor 
visszatartásra, vagy történ e visszafizetés a Magyar Állam részéről? 

Megtisztelő válaszát előre is köszönöm:

Rig Lajos
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